

မၤစၢၤပျၤဘံးထီၣ်ရံၤယါဖိအိၣ်လၢအိၣ်ပျၤဒီးအခါဆူညါကံၤသဟီၣ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်တက့ၢ်

ပၤယၢ်ဂံၢ်သဟီၣ်အတၢ်အိၣ်လၢအိၣ်ပျၤန့ၣ်အကါဒိၣ်ဖဲပဒီၤဆူညါလၢ တၢ်သ့ၣ်လၢဒၣ်ဘိၣ်ကသံ တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲကသံန့ၣ်ကမ့ၢ်ဒီးတၢ်အကါဒိၣ်တခါဆူညါန့ၣ်လီၤ.

Viva Energy န့ၣ်အခဲအံၤဒုးလဲၤတရံးမၤကဆီၣ်ရံၣ်နီၣ်သိလၢ Geelong, ဒိတၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီး Viva Energy Hub န့ၣ်လီၤ. ပဒုးန့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အခါတခါလၢအိၣ်သယံဒီးတၢ်မၤကဆီၣ်ရံၣ်နီၣ်သိလၢလီၤတၢ်ကဟံးန့ၣ်အကံၤသဝံအထံ (Liquefied Natural Gas, LNG) ဆူဘံးထီၣ်ရံၤယါအပူၤလီၤ.

မ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးဒီးစၢၤလၢယါန့ၣ်ထီၣ်ပဲဒၣ်လၢအကဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၤန့ၣ်အကံၤသဝံအတၢ်တလၢတပျၤလၢန့ၣ်လၢအကဟံးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်ကဒီးန့ၣ် LNG လၢတၢ်စီၣ်ဆၢတၢ်လီၤဆီတဖၣ်လၢအိၣ်ပျၤလၢကလံၤထံးဒီးစၢၤလၢယါမ့ၢ်လၢထံးဒီးစၢၤလၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲကသံအတၢ်အိၣ်လၢအိၣ်ပျၤ,တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢတဖၣ်ပံးတၢ်ဘၣ်ဖဲတၢ်ခါတၢ်ဒီးတၢ်လီၤလၢတၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤအခါတၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်သးလၢခံကတၢ်တခါလၢတၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လိၣ်တၢ်ဘျၢအကျိၤအကွၢ်

ဖဲ 2022, ပကတၢ်ကတီၢ်ပိၣ်ခိၣ်န့ၣ်အိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်ဟံးဖျါ (Environment Effects Statement, EES) လၢဘံးထီၣ်ရံၤပဒိၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဟံးဖျါတခါအံၤကဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအမ့ၢ်တၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးခိၣ်န့ၣ်အိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်ဟံးဖျါအကံၤထီၣ်အသးဃုာ်ဒီးတၢ်တီၢ်ကျဲၤတခါအံၤသ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတဖၣ်လၢပဒိၣ်မၤကဲထီၣ်န့ၣ်သမံသမိးတူၢ်လိၣ် EES, ဒီးမၤတူၢ်လိၣ်ကမ့ၢ်အတၢ်ကန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ 2023 န့ၣ်အပူၤ, တၢ်ရံၣ်လီၤကျဲၤလီၤအကံၤတီၢ်ဃုထီၣ်ဝဲဒၣ် Viva Energy လၢကတၢ်ကတီၢ်ပိၣ်ခိၣ်န့ၣ်အိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်ဟံးဖျါအိၣ်တဘျီန့ၣ်လီၤ. ပဘၣ်တၢ်သံကွၢ်ပုၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်သးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢခိၣ်န့ၣ်အိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်ဟံးဖျါအကံၤထီၣ်အသးသ့တဖၣ်လၢလၢဆူညါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံးဖျါအိၣ်တဘျီန့ၣ်အိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်ဟံးဖျါအကံၤထီၣ်အသးသ့တဖၣ်လၢလၢဆူညါန့ၣ်လီၤ.
ကွၢ်ဒီးမၤန့ၢ်အီၤလၢအကွၢ်အဂီၢ်အလၢအပူၤဖဲ www.vivaenergy.com.au/gas-terminal-supplementary-statement

အဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတၢ်ဆူညါလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢအကဲထီၣ်ခိၣ်ဖျါတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်ဒုးလဲၤတရံး ကံၤသဝံအသန့ (Gas Terminal) သ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အရဲၣ်လီၤစ့ၢ်ကီးမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢအကဲထီၣ်တခါလၢလၢန့ၣ်သ့တကဲထီၣ်တဂ့ၢ်အဂီၢ်တၢ်ကဟးဆုးအီၤဒဲလဲၣ်မ့ၢ်တၢ်ကမၤစၢၤလီၤအီၤဒဲလဲၣ် အဂ့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်ကမၤဝဲတၢ်မၤတခါအံၤအဂီၢ်, ပမၤဝဲဒၣ်တၢ်မၤလိၣ်မၤဒီးလီၤတၢ်လၢတၢ်လိၣ်လွံၤတီၢ်ဒဲတၢ်ကွဲးလီၤဟံးလၢလၢအသးလီၤ.

ထံခိၣ်နီၣ်ကျိၤအိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး

တၢ်ဒိသဒါထံခိၣ်နီၣ်ကျိၤအိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အိၣ်သ့ၣ်လၢ Viva Energy အဂီၢ်လီၤ. ပုၤစဲၣ်နီၣ်ကျိၤသ့တဖၣ်သမံသမိးထံခိၣ်နီၣ်ကျိၤတၢ်မူတဝါ,ထံအကံၤအစီဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢတၢ်မံၤလၢတဖၣ်အလီၤလၢအကဲထီၣ်သ့န့ၣ်လီၤ.

ဆူညါတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်မၤအီၤဒဲသိးတၢ်န့ၢ်ပၤခိၣ်နီၣ်ကျိၤလၢအိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်ဟံးဖျါအိၣ်တဘျီန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဟံးဃုာ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ထုးကွၢ်ထံဘၣ်အဘၣ်သိလၢအိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးမၤကဆီၣ်ရံၣ်နီၣ်သိလၢလီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကလံၤအကံၤအစီ

တၢ်မၤလိၣ်အိၣ်ထံးခိၣ်ဘိတခါကျိၤတၢ်စံးဝဲဒၣ်လၢကလံၤအကံၤအစီန့ၣ်အတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးကစၢၤ,ကမ့ၢ်ဒၣ်လၢလီၤကဝီၤအပူၤဒီးလူၤဟံးမၤထွဲတၢ်ဘျၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမၤဝဲဒၣ်ဆူညါတၢ်မၤကွၢ်လၢအဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးသ့ညါတဖၣ်လၢတၢ်အဒိအတၢ်အိၣ်ထံးခိၣ်ဘိအပူၤလီၤ.

တၢ်သိၣ်တၢ်သဲ

ပုၤစဲၣ်နီၣ်ကျိၤဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သဲလၢတၢ်လီၤလၢအဘျးဃိးတီၤဖဲလၢမ့ၢ်ဆါ,မ့ၢ်ဟါဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤသမံသမိးဝဲဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သဲလၢအိၣ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအပတီၢ်ဒီးထီၣ်ဒုးတၢ်မၤစၢၤလီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သဲအဖိးမံကတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤစၢၤလီၤတဖၣ်အံၤတၢ်ထီၣ်သကြီၤအီၤဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သဲလၢတၢ်မ့ၢ်လၢဟံးလၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်ဒုးလဲၤတရံးဝဲဒၣ်သန့န့ၣ်လီၤ.

အဘီရံၣ်ကျိၤန့ၣ်ဆဲးလၢအတၢ်န့ၣ်သါ

ပုၤစဲၣ်နီၣ်ကျိၤသ့တဖၣ်ပုၤတၢ်ပုၤတၢ်မၤတၢ်ကမၤဝဲပုၤအဘီရံၣ်ကျိၤန့ၣ်ဆဲးလၢတၢ်ပနီၣ်လၢအိၣ်လၢထံကျိၤတဖၣ်အတၢ်သမံသမိးမၤကွၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢတၢ်ကထံၣ်န့ၣ်တၢ်လီၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးပုၤအဘီရံၣ်ကျိၤန့ၣ်ဆဲးလၢအတၢ်န့ၣ်သါလၢလီၤကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပကမၤသကိးတၢ်ဒီးထူလံၤပုၤန့ၢ်ပၤကီၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဆဲးတၢ်လၢအတၢ်န့ၣ်သါအတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆၢန့ၣ်ဟံးကံၤသဝံအသန့

တၢ်တီၢ်ကျဲၤအံၤကဟ့ၣ်ကံၤသဝံလၢအပူၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတဖၣ်ပံးတၢ်ဆူမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးဒီးစၢၤစၢၤလၢယါန့ၣ်လီၤ.

ကံၤသဝံသန့ကဟံးဃုာ်-

- တၢ်မၤထီၣ်တခါကဲဘျးဒီးတၢ်မၤကဆီၣ်ရံၣ်နီၣ်သိအကဘီတီၤအလီၤလၢအိၣ်လၢစံးဖဲကဟ့ၣ်အကဘီသန့လၢအိၣ်လၢ Geelong န့ၣ်လီၤ,
- တဘီတဘျီလၢတၢ်သ့ၣ်ညါအီၤဒဲတၢ်ဟံးကီၤထီၣ်ဖိဒီးတၢ်မၤကဲထီၣ်ကံၤသဝံအဒါ (Floating Storage and Regasification Unit, FSRU) န့ၣ်တၢ်စၢၤတီၢ်ဃုာ်အီၤဖဲကဘီတီၤ, လၢကဘီစီၣ် LNG ကဟံးဟ့ၣ်လီၤကံၤသဝံန့ၣ်လီၤ.
- တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်မၤကဆီၣ်ရံၣ်နီၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ Geelong တၢ်မၤကဆီၣ်ရံၣ်နီၣ်သိအလီၤအဘၢကဝီၤပူၤ, ဒီး
- ပဲးဘီအကျိၤလၢအထီၣ်အိၣ် 7 ကံၤလိမံတၢ်လၢအဘျးစဲအသးန့ၣ်စဲထီၣ်လၢ FSRU ဆူဟံးဘျးစဲဒုးစဲထီၣ်တၢ်အလီၤလၢအိၣ်ဖဲ Lara န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအဂီၢ်
energyhub@vivaenergy.com.au
 1800 515 093
[geelongenergyhub](https://www.facebook.com/geelongenergyhub)
vivaenergy.com.au/energy-hub



စကဲ(န)လီၤဒီး(တ)လၢနတၢ်ကဆဲးလီၤမံဒီးဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤအတၢ်ဂ့ၢ်လၢခံကတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်

ဖဲန့ၣ်အဲၣ်ဒီးအထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤမ့ၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကသံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးပတၢ်တီၢ်ကျဲၤအကရၢၢ်န့ၣ်,ဟံးဖျါထီၣ်သးဒီးပုၤဖဲပုၤတဝါတၢ်ထီၣ်လီၤအသးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢတၢ်ဟံးထီၣ်ဒိကန့ၣ်သ့တခါအကတီၢ်တက့ၢ်.

မ့ၢ်ပျဲ 25 ဝဲးပထုဘၣ် 2024
ဂီၤ 10:30 န့ၣ်ရံၣ် - ဟါ 1:30 န့ၣ်ရံၣ်
 Geelong လံာ်ရဲဒါး
 51 Little Malop St, Geelong

မ့ၢ်ပျဲ 2 အိးကထီဘၣ် 2024
ဟါ 3 န့ၣ်ရံၣ် - 6:30 န့ၣ်ရံၣ်
 Waurn Ponds လံာ်ရဲဒါး
 230 Pioneer Rd, Grovedale

ပကဟ့ၣ်ထီၣ်ထီရီၤတၢ်ကွၢ်ဖျိၣ်တခါလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်တီၢ်ကျဲၤလီၤ. ပကတဲသကိးစ့ၢ်ကီး တၢ်သိၣ်တၢ်သဲအတၢ်ပျဲအကျိၤအကွၢ်ဒီးခိၣ်န့ၣ်ဆူညါအတၢ်မၤလိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

